

Dr. Joerg Fingerhut

Berlin School of Mind and Brain, Humboldt-Universität zu Berlin

Joerg Fingerhut arbeitet als Philosoph an der Berlin School of Mind and Brain, Humboldt-Universität zu Berlin in einer Gruppe, die Werte und Gefühle des Bewusstseins (Consciousness Emotions and Values) aus einem philosophischen und experimentellen Blickwinkel erforscht. Sein wissenschaftlicher Schwerpunkt untersucht die Konstituierung des Verstandes durch kulturelle Artefakte (Architektur, Bilder, Film). Zudem betreibt er empirische Studien im Bereich der ästhetischen Psychologie und des verkörperten Bewusstseins. Fingerhut war Mitglied der Forschungsgruppe "Functions of Consciousness" an der Berlin-Brandenburgischen Akademie der Wissenschaften, "Art & Neuroscience Postdoctoral Fellow" an der Columbia University (2012) und Akademischer Rat auf Zeit an der Universität Stuttgart (2012–2015).

Joerg Fingerhut is a philosopher working at the Berlin School of Mind and Brain, Humboldt-Universität zu Berlin, in a group that explores "Consciousness Emotions and Values" from philosophical and experimental angles. His research focus is on how cultural artifacts (architecture, images, film) co-constitute our mind. He is also conducting empirical research in the field of aesthetic psychology and embodied cognition. He was member of the "Functions of Consciousness" research group at the Berlin-Brandenburg Academy of the Sciences and Humanities, "Art & Neuroscience Postdoctoral Fellow" at Columbia University (2012), and assistant professor at the University of Stuttgart (2012–2015).